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Päätösehdotus 
 Philip Donnerin puheenvuoro laajakaistarakentamisesta 

 
Päätös  Philip Donner puhui otsikolla Kohti tietoyhteiskuntaa ja älykkäitä kyliä. Hän toi 

esiin, että tavoitteena tulee olla julkisten palveluiden tasaveroinen jakaminen.  
Esim. sähköinfran epävarmuus vaarantaa tämän tavoitteen toteutumisen. 
Ongelmiin pitäisi pystyä varautuman ennakolta sen sijaan että reagoidaan jo 
ilmenneihin ongelmiin (’sammutetaan tulipaloja’). Digitaalisen asioinnin laadun 
ainoa tae on hänen mukaansa valokuitu. Sähkö ja valokuitu ovat kestävän 
kehityksen infraa. Valokuituinfra on toiminut hyvin ja kestää käyttöä ainakin 50 
vuotta, kun esim. langattoman Wimaxin käyttöikä oli 9 vuotta. suomi on ollut 
EU:n alueella jumbosijoilla maaseudun laajakaistan rakentamisessa. On 
osoittautunut, että kylällä, joka rakentaa itsen verkkonsa, osallisuusaste on 
korkein. Etäpalvelut, jotka laajakaista mahdollistaa, tuovat mahdollisuuksia 
säästöihin ja työpanoksen järkevään kohdentamiseen (esim. terveyspalvelut). 
Esineiden internet vasta tekee tuloaan, mutta avaa suuria mahdollisuuksia esim. 
energiansäästöön. Hän korosti, että tietotekniikka on nimenomaan vanhusten 
asia, suuria hyötyjä on saatavissa. Kaikkea tekniikkaa ei tarvitse hallita, mutta 
palveluiden käytön opettelu kannattaa.  
 
Erkki Heikkinen kertoi omasta kokemuksesta valokuituosuuskunnan 
perustamisesta ja korosti että tietoyhteiskunnan rakentaminen lähtee hyvin usein 
oma-aloitteisuudesta.   

 
 


